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 آزادراه اصفهان-شیراز ۱۵۰۰ میلیارد 
دیگر اعتبار می خواهد

مدیرعامل شــرکت زیرســاخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل کشــور با بیان اینکه 
برای تکمیل آزادراه اصفهان-شــیراز حدود 
۱۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد، گفت که 
با تامین این اعتبار، تا پایان سال این آزادراه  به 

بهره برداری می رسد. 
خیرالله خادمی درباره آزادراه اصفهان-شیراز توضیح داد: 
برای اجرای آزادراه آزادراه اصفهان-شیراز به طول ۲۲۵ 

کیلومتر تا کنون حدود ۵۰۰۰ میلیارد تومان هزینه شــده و ارزش روز آن هم بیش از ۲۰ هزار 
میلیارد تومان می شود و برآورد ما این است که حداقل ۲۵ هزار میلیارد تومان ارزش امروز پروژه 
باشد.وی با بیان اینکه اکنون پیشرفت فیزیکی آزادراه اصفهان-شیراز در حدود ۹۴ درصد است، 
افزود: برای اتمام اولیه عملیات این پروژه و به بهره برداری رساندن آن، حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار نیاز داریم و برای تکمیل آن از ساختمان های جنبی و کلیه تاسیسات بین راهی و اقدامات 

روشنایی، نزدیک به ۲۹۰۰ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز است.
مدیرعامل شرکت زیرساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور با بیان اینکه ۵۰ درصد اعتبار 
را دولت و ۵۰ درصد را سرمایه گذار تامین می کند، گفت: برنامه زمان بندی ما این است که تا پایان 
سال این آزادراه  را به بهره برداری برسانیم و زیر ترافیک قرار دهیم. البته برای تامین ۱۵۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار مورد نیاز، سرمایه گذار که بنیاد تعاون وزارت دفاع است باید سرمایه گذاری را انجام 
دهد و درصورت تامین اعتبار، امکان بهره برداری وجود دارد و برنامه اجرایی آن انجام شده است.

حمایت از دامداران با تهاتر دام با نهاده 
معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور 
دام کشور، خرید تضمینی دام سبک و سنگین 

دامداران را، خریدی حمایتی دانست.
محمد جعفری، در باره تهاتر دام با نهاده در قالب تولید 
قراردادی، افزود: شــرکت پشتیبانی امور دام تا امروز در 
راستای حمایت از تولید حدود ۲۰ هزار تن گوشت منجمد 
۵ تکه دام سبک و سنگین از دامداران کشور خریداری 
کرده است.معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور 

دام کشور گفت: خرید تضمینی دام سبک و سنگین در بیش از ۱۵ استان انجام شده است.
وی درباره وضع فعلی خرید تضمینی دام از دامداران، افزود: مبنای قیمتی ما در میانگین کشور 
برای هر کیلوگرم گوشت منجمد، تقریباً ۲۱۷ هزار تومان است و از این میزان تقریباً ۹۰ هزار 

تومان برای دامدار محاسبه شده است.
جعفری با بیان این که حدود ۷۰ درصد پول دامداران را با نهاده تهاتر کرده ایم و بقیه هم در 
صف تهاتر هستند گفت: با تامین نقدینگی، مابقی را نیز پرداخت می کنیم.این مقام مسئول در 
شرکت پشتیبانی امور دام کشور وضعیت نهاد ها را در کشور مطلوب دانست و افزود: نهاده ها در 
سه مسیر استان ها، مطالبات دامداران و سامانه بازارگاه عرضه می شوند.وی ادامه داد: حجم نهاده ها 
از لحاظ مقدار و نوع آن ها در حد استاندارد است و در حال حاضر بیشتر از ذخایر استراتژیک نهاده 
در کشــور داریم.جعفری در پاسخ به این که چه میزان نهاده دامی بابت هر دام تهاتر شده به 
دامداران داده می شود، گفت: تهاتر دام توسط شرکت پشتیبانی امور دام کشور به صورت ریالی 
است؛ یعنی به ازای هر کیلوگرم دامی که از دامدار خریدیم با ترکیب ذرت، سویا و جو، به نرخ های 
مصوب بازارگاه یا بعضاً پایین تر از نرخ مصوب بازارگاه به دامداران نهاده داده ایم.معاون بازرگانی 
داخلی شرکت پشتیبانی امور دام کشور برای روشن تر شدن توضیحات خود، افزود: فرض کنید 
یک کیلوگرم گوشت منجمد پنج تکه به قیمت ۲۱۷ هزار تومان از دامداران خریداری کرده ایم؛ 

این را با ترکیب ۴۰ درصد جو، ۳۰ درصد ذرت و ۳۰ درصد سویا به دامداران تحویل داده ایم.
جعفری در خصوص مازاد دام خریداری شده هم خاطرنشان کرد: سیاست وزارتخانه در این 
بحث دو نوع بوده است؛ خرید حمایتی مازاد از طریق پشتیبانی امور دام به صورت گوشت قرمز 
و سیاست های صادراتی دام زنده، که بحث خرید گوشت منجمدش را شرکت پشتیبانی امور 
دام انجام داده و بحث صادرات به رؤســای سازمانی استان ها واگذار شده تا خودشان صادرات 

دام زنده را مدیریت کنند.

مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران:
 سطح زیر کشت گندم 

به بیش از ۳.۵ میلیون هکتار رسید
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران گفت: از ابتدای کشت پائیزه تا پایان آبان ماه 
بیش از ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار از اراضی کشــاورزی زیر کشت گندم 

رفته است.
علیقلی ایمانی اظهار کرد: سطح زیر کشت رفته تا پایان آبان ماه ۱۴۰۱ به میزان ۳ میلیون و 
۵۵۰ هزار هکتار بوده است؛ همچنین از ابتدای فصل کشت پاییزه تاکنون ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار 

هکتار اراضی دیم و ۸۵۰ هزار هکتار اراضی آبی زیرکشت رفته است.
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران افزود: روند کشت در استان ها همچنان ادامه دارد و امیدواریم که 

سطح زیر کشت به حدود ۶ میلیون هکتار برسد.
وی با اشاره به برنامه ریزی برای افزایش ۵۰۰ هزار هکتاری سطح دیمزارها، گفت: در صورت 

ایجاد شرایط مساعد جوی و بارش در استان های مختلف این امر محقق خواهد شد. 

اینفوگراف

عضو هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن میزان اراضی 
تامین شده در حریم و محدوده شهرها برای طرح نهضت 
ملی مســکن را ۵۶ هزار و ۹۷۲ هکتار اعلام کرد و گفت: 
مالکان بخش خصوصی در استان هایی که با کمبود زمین 
مواجه اند می توانند برای تامین زمین در طرح نهضت ملی 

مسکن مشارکت کنند. 
ارسلان مالکی، اظهار کرد: تاکنون ۲۴ هزار و ۲۲۴ هکتار اراضی مسکونی 
در محدوده شهرها شناسایی شده و در اختیار طرح نهضت ملی مسکن قرار 
گرفته است. وی افزود: این میزان زمین پاسخگوی یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
واحد مسکونی بود اما با توجه به سیاست کاهش تراکم واحدها، این ظرفیت 
نیز کمتر خواهد شد. عضو هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن میزان 
اراضی تامین شــده واقع در حریم شهرها که در مراحل الحاق قرار دارند، 
۳۲ هزار و ۷۴۸ هکتار اعلام کرد و گفت: مجموع زمین های شناســایی 

شده در محدوده یا حریم شهرها به ۵۶ هزار و ۹۷۲ هکتار رسیده است.
مالکی به ماده ۱۰ قانون جهش مســکن اشاره کرد و گفت: با توجه به 
دستور رئیس جمهور مبنی بر الزام انتقال اراضی مازاد دستگاه های دولتی 
به سازمان ملی زمین و مسکن برای استفاده در طرح نهضت ملی مسکن، 
تاکنون اسناد حدود ۳ هزار و ۷۰۰ هکتار زمین به این سازمان منتقل شده 
است.وی بیان کرد: همچنین ۸۰۰ هکتار زمین دیگر نیز در مرحله انتقال 
سند قرار دارند که در صورت نهایی شدن، مجموع این اراضی به ۴ هزار و 
۵۰۰ هکتار می رسد.عضو هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن تاکید 
کرد: بسیاری از اراضی تامین شده در محدوده شهرها نبوده؛ بلکه در حریم 
شهرها قرار دارد و الحاق این زمین ها بر عهده شورای برنامه ریزی استان 
است و روند الحاق اراضی در حریم شهرها باید تسریع شود. مالکی مانع 
دیگر در مسیر انتقال اسناد اراضی دستگاه های دولتی را نداشتن سند اعلام 

کرد و گفت: برخی از آن ها در مراحل ثبتی و تهیه نقشه قرار دارند.
وی درباره راهکارهای پیش رو برای تامین زمین در شــهرهایی که با 
کمبود اراضی مواجه هستند، خاطرنشان کرد: در شهرهایی که کمبود زمین 
دارند، از طریق مالکین بخش خصوصی و اراضی سازمان هایی مثل اوقاف، 

بنیادها و نیروهای مسلح برای تامین زمین اقدام می شود.
به گفته عضو هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن، تا کنون ۷ هزار و 
۳۶۹ هکتار زمین در حال مذاکره قرار دارد تا به طرح نهضت ملی مسکن 
بپیوندد.مالکی راهکار دیگر را ایجاد شهرهای جدید و شهرک ها به ویژه در 
کلان شهرها دانست و گفت: باید مکان یابی و شناسایی فضای مستعد برای 
احداث شهرک ها تسریع شود.وی خاطرنشان کرد: در برخی استان ها مثل 
البرز، مکان یابی شــهرهای اطراف تهران انجام و ۴۷ هزار و ۳۴۳ هکتار 
زمین برای احداث شهرک و بارگذاری شناسایی شده است.عضو هیات 
مدیره سازمان ملی زمین و مسکن ادامه داد: ساخت ۴ شهرک معادل یک 
هزار و ۷۱۵ هکتار زمین به دســتگاه های مربوطه ابلاغ شده، ۸ شهرک 
نیز در کارگروه ها در حال بررســی است و ۲ شهرک نیز مورد مخالفت 

قرار گرفته است.

نائب رئیس سندیکای صنایع کنســرو گفت: بر اساس اعلام 
وزریر جهاد کشاورزی قیمت جدید کنسرو ماهی تن در جلسه 

این هفته ستاد تنظیم بازار تعیین تکلیف می شود.
مســعود بختیاری نائب رئیس سندیکای صنایع کنسرو در گفتگو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری تســنیم اظهار کرد: بر اســاس جلســه کاری که با وزیر 
جهادکشاورزی داشتیم وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد که به ستاد تنظیم بازار 
کشور نامه زده می شود تا در جلسه چهار شنبه ستاد تنظیم بازار این هفته تعیین 
تکلیف شود.وی افزود: با توجه به افزایش هزینه های تولید، سازمان حمایت و 
وزارت جهاد کشاورزی با افزایش قیمت جدید کنسرو ماهی تن از ۳۵ هزار تومان 
به ۳۹ هزار و ۹۰۰ تومان موافقت کرده اند اما ســتاد تنظیم بازار قیمت جدید را 
ابلاغ نکرده  و صنعت کنسرو تن ماهی را در وضعیت بلاتکلیفی قرار داده است.

نائب رئیس سندیکای صنایع کنسرو ادامه داد: با توجه به اینکه صنایع کنسرو 
تن ماهی در این شــرایط نمی توانستند به کار خود ادامه دهند سندیکا خود از 
تاریخ ابتدای آبان سال جاری اجازه افزایش قیمت را اعضای خود داده است.وی 
افزود: کنسرو تن ماهی به عنوان کالایی که مواد اولیه آن مشمول قیمت گذاری 
دستوری نیست، قیمت این محصول مشمول قیمت گذاری دستوری شده است؛ 
این امر مشکلاتی را برای تولید کنندگان ایجاد کرده زیرا هزینه تولید آنها با فروش 
آن هم خوانی ندارد.وی تصریح کرد: علاوه بر نیروی کار خود صنایع کنســرو 
تن ماهی، معیشت ۴۰ هزار نفر از جامعه صیادان کشور به این صنعت وابسته و 
نیازمند مساعدت مسئولان است.بختیاری گفت: محصولات صنایع کنسرو ایران 
به کشور های همسایه از جمله عراق ، افغانستان، عمان، سوریه، پاکستان و اندکی 

به کشورهای اروپایی و آمریکا صادر می شود.

رییس سازمان شیلات ایران گفت: در صورت برطرف 
شدن مسائل و مشکلات فرابخشی سازمان ها، اغنا 
سازی افکار عمومی و صدور مجوزهای عمومی تولید 
۸۰ هزاتنی ماهی تیلاپیا ظرف مدت ۳ سال امکان 

پذیر می شود.
»سید حســین حسینی« در حاشیه مراسم افتتاحیه ششمین 
نمایشــگاه بین المللی شــیلات، آبزیان، ماهیگیری، غذاهای 
دریایی و صنایع وابسته، افزود: اکنون تولید ماهی تیلاپیا را به 
صورت پایلوت در یزد انجام می دهیم که اتفاق بزرگی است که 

نگرانی هایی را در اختلاف نظر کارشناسی بوجود آورده است.
معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهارداشت: با توجه به مدیریت 
در حوزه تکثیر گونه هایی که مهاجم و تک جنســی نیستند و 
برای زیست بوم مشکل ایجاد نمی کنند را در محیط های بسته و 
استان هایی که عملًا دسترسی به آب های آزاد ندارند، تولیدشان 
فرصتی برای کشور است که این امر را با جدیت دنبال می کنیم.

حسینی گفت: در عین حال باید افکار عمومی که با آدرس های 
غلط نگران مصرف تیلاپیا شدند را بازسازی کنیم تا بتوانیم این 

صنعت بزرگ را راه اندازی کنیم.
وی با بیان اینکه اکنون تولید تیلاپیای کشور اندک است افزود: 
واردات ما در ســال ۹۶ و ۹۷ بیش از ۷۵ هزار تن بوده ســال 
گذشــته ۱۰ درصد کاهش یافت و در ۶ ماهه امسال بیش از 
دو تا ۳ درصد نبوده است زیرا با توجه به تعرفه عوارض گمرکی 
برای این آبزی در داخل کشور ایجاد شده، واردات این محصول 

توجیه اقتصادی ندارد.
حسینی گفت: مهمتر ازخروج ارز از کشور به دنبال تهیه ماهی 
ارزان به عنوان پروتئین سالم در سفره مردم هستیم که به دلیل 
ارزان بــودن ماهی تیلاپیا می توانیم مــردم را از این محصول 

بهره مند کنیم.
وی اضافه کرد: در برخی استان ها مصرف آبزیان بالا و در برخی 
استان ها مصرف کمی داریم که برخی مدعی هستند ماهی گران 
است و در دسترس نیست در صورتی که باید فرهنگ مصرف 

اتفاق بیفتد و می توان از ماهیان ارزان غذاهای لذیذ تهیه کرد.

معاون وزیر جهاد کشــاورزی ادامه داد: آبزیان از ارزان تا گران 
قیمت دارد ما نمی توانیم شاخص آبزیان را فقط ماهی های دریایی 
قرار بدهیم بنابراین باید با ترویج و تبلیغ و فرهنگ سازی مردم را 

به سمت مصرف ماهی های ارزان سوق دهیم.
حسینی عنوان کرد: اکنون باید تلاش کنیم سی فود را جایگزین 

فست فودها کنیم.
وی درباره پرورش میگو گفت: تولید میگو بوشهر از ۲۶ هزار تن 
به ۳۸ هزار تن رسیده است در حالی که ۵۰۰ هزار هکتار از مزارع 

ما مانده است که فکر می کنم تولیداتشان به ۴۰ هزار تن برسد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی افزود: در سیستان و بلوچستان با 
توسعه این صنعت، تولید به نزدیک ۲ هزارو ۲۰۰ تن می رسد که 

نزدیک ۲ برابر سال گذشته خواهد بود.
حســینی ادامه داد: در گلستان هم ۳ هزار تن برداشت میگو 
داشــتیم که بین ۴۰ تا ۵۰ درصد نسبت به سال گذشته رشد 

داشته است.
به گفته وی، در استان هرمزگان به دلیل بروز زلزله، یک سایت 
۵ هزار تنی میگو از مدار تولید خارج شد و تعدادی از مزارع نیز 
به دلیل بیماری از مدار خارج شــده اند اما با این وجود به نظر 
می رسد که امسال نیز تولید میگو نسبت به سال گذشته تفاوت 

چندانی نداشته باشد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: شیلات بخش پرریسکی 
است که برای پایداری در تولیدات این بخش نیازمند بیمه هستیم 
زیرا اکنون اکثر پرورش دهندگان ما بیمه ندارند و یا صنعت بیمه 

پوشش مناسبی ندارد.
حسینی تصریح کرد: ما با کارشناس های بیمه وارد عمل شدیم 
که بیمه تخصصی منطبق با بیمــه آبزیان طراحی کنیم.وی 
اضافه کرد: براساس خسارت های احصا شده، ۸ هزارتن ماهی 
قزل آلای ما در ۱۴ اســتان ازبین رفته است بنابراین وزیرجهاد 
کشاورزی طی نامه ای به مدیریت بحران وزارت کشور خسارت 

این بخش را پیگیری کرد.
وی اضافه کرد: پس از تأمین اعتبار خسارت پرورش دهندگان 

و خسارت دیدگان پرداخت می شود.
رئیس سازمان شیلات ایران درباره سوخت شناورهای صیادی 
گفت: ســوخت براســاس مجوزها، قدرت موتور، روش صید 
طبق فرمول فائو تخصیص می یابد.وی افزود: شرکت پخش 
فراورده های نفتی سامانه ای دارد که شناورهای مجاز می توانند 

سوخت دریافت کنند و در این خصوص مشکلی نداریم.
ششمین نمایشگاه بین المللی شــیلات، آبزیان، ماهیگیری، 
غذاهای دریایی و صنایع وابسته از امروز تا چهارشنبه به مدت 
چهار روز در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران دایر 

است.

 تامین 57 هزار هکتار زمین
 برای نهضت ملی مسکن

 قیمت جدید کنسرو ماهی تن در جلسه تنظیم بازار 
این هفته تعیین تکلیف می شود

 امکان تولید 80 هزارتنی
 ماهی تیلاپیا طی 3 سال

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به منظور تسهیل بازگشت 
ارزهای حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد، با اصلاح مقررات 

گمرکی کشور موافقت کرد. 
در جلسه یکشنبه شب ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی، پیشنهاد مشترک وزارت امور اقتصادی و دارایی و صنعت، 

معدن و تجارت در زمینه ســاز و کار و مجوزهای قانونی تسهیل بازگشت 
ارزهای حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد کشور بررسی و مقرر شد مقررات 

گمرکی در این زمینه اصلاح و مجوزهای لازم دریافت شود.
در این جلسه همچنین وزارت امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی بسته 
پیشنهاد مشترکی شامل بایدها و نبایدها در کنترل تورم ارائه کردند که مورد 

تصویب قرار گرفت.
جهت گیری این بسته پیشنهادی، پایش و کاهش ناترازی در بودجه عمومی، 
صندوق های بازنشستگی و شبکه بانکی است و از تصمیماتی که به افزایش 
این ناترازی ها و فشار بر منابع بانک ها و خلق نقدینگی نامطلوب می شود، 

جلوگیری خواهد کرد.

مقررات گمرکی برای بازگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد اصلاح می شود

رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور گفت: 
پرونده های بزرگ مالیاتی به صورت ویژه در اداره 

کل حسابرسی ویژه مورد رسیدگی قرار می گیرد. 
داود منظور در جلســه ستاد درآمدهای مالیاتی که با حضور 
معاونین سازمان، مدیران کل ســتادی و مدیران کل ادارات 
امور مالیاتی شهر و استان تهران برگزار شد، اظهار کرد: یکی از 
مهم ترین اقداماتی که باید در راستای افزایش کیفیت رسیدگی ها 
انجام گیرد، آموزش و به روزرسانی تخصص کارکنان با آخرین 

روش ها، رویه ها و استانداردهای حسابداری است.
وی افزود: بدیهی اســت باتوجه به پیچیده بودن موضوعات 

اقتصادی و همچنین احتمال شکل گیری پدیده های شومی 
از قبیل ایجاد شرکت های صوری و فعالیت های غیررسمی در 
اقتصاد و نیز حجم بالای فعالیت اقتصادی در فضای مجازی و 
دیجیتال، آشنایی حسابرسان مالیاتی به شگردهای فرار مالیاتی 
 و شــیوه های متعدد کتمان درآمد ضــروری و اجتناب ناپذیر

 است.
رییس سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به نقش مالیات بر 
ارزش افزوده در پیشبرد اهداف تحولی نظام مالیاتی تأکید کرد: 
نظام مالیات بر ارزش افزوده دارای کارکردها و ظرفیت های بالقوه 
بسیاری است و تقویت اطلاعات مربوط به این بخش می تواند 

به تشخیص های صحیح و دقیق مالیات عملکرد نیز کمک 
شایان توجهی کنند.

گفتنی است در این جلسه، مدیران کل امور مالیاتی شهر و 
استان تهران، آخرین گزارش مربوط به شناسایی مودیان جدید 

و تولید اظهارنامه های برآوردی را ارائه دادند.
همچنین در ادامه این جلســه موضوع افزایش کارایی نظام 
مالیات بر ارزش افزوده مورد بررسی قرار گرفت و در خصوص 
راهکارهای مختلف از جمله اصلاح ساختار و افزایش نظارت 
بر فرایندهــا و وصول مالیات بر ارزش افــزوده در ادارات کل 

بحث وبررسی شد.

پروندههایبزرگمالیاتیبهصورتویژهرسیدگیمیشود

سرپرســت فرودگاه امام خمینی گفت: 
در فــرودگاه امام خمینی ۱۸ طرح آماده 
ســرمایه گذاری و ۱۵ طرح نیز در حال 

انجام است.
آقای ســعید چلندری در نشست خبری فرودگاه 
امام خمینی افزود: مطالعات ســاخت فرودگاه امام 
خمینی از سال ۱۳۴۷ آغاز شد، علی رغم تمام فراز و 
نشیب ها در آن سال ها در سال ۸۴ موضوع ساخت 

فرودگاه به پایان رسید و راه اندازی و در اواخر سال ۹۳ تبدیل به شهر فرودگاهی شد.
سرپرست فرودگاه امام خمینی گفت: عمده فعالیت های فرودگاهی در دولت سیزدهم صورت گرفته است به 
طوری که حدود ۱۸ طرح به ارزش ۳ میلیارد یورو آماده سرمایه گذاری و ۱۵ طرح نیز با اعتبار ۳ هزار میلیارد 

تومان در حال انجام است.
چلندری افزود: از این رقم دو هزار و ۱۲۰ میلیارد تومان از منابع داخلی فرودگاه تامین اعتبار می شــود و 

۸۷۵ میلیارد تومان را نیز بخش خصوصی سرمایه گذاری می کند..
سرپرست فرودگاه امام خمینی گفت: یکی از این طرح ها ساخت ترمینال جدید به مساحت ۴۱۰ هزار متر 
مربع است که برای ساخت آن ۸ شرکت چینی و ۴ شرکت داخلی اعلام آمادگی کردند که با انتخاب یکی از 
این شرکت ها تا پایان سال، قرارداد ساخت امضاء خواهد شد.چلندری افزود: از ویژگی های این ترمینال، ترکیبی 

بودن آن است به طوری که بال های مختلفی برای پرواز های داخلی نیز در نظر گرفته شده است.
سرپرست فرودگاه امام خمینی در پاسخ به این سوال که آیا برنامه ای برای اصلاح باند ترمینال سلام دارید؟، 
گفت: قرار است فراخوانی برای ساخت باند سوم شمالی با اعتبار هزار میلیارد تومان در آینده نزدیک داده شود.

چلندری افزود:یکی از مشــکلات در فرودگاه امام خمینی کمبود نیرو در گیت گذرنامه بوده که باید این 
کمبود ها رفع شود.

سرپرست فرودگاه امام خمینی با بیان اینکه در ابتدا بودجه ۹۰۰ میلیارد تومانی برای فرودگاه در نظر گرفته 
شد، گفت: درخواست اصلاحیه دادیم که نهایتا بودجه شهر فرودگاهی به دو هزار میلیارد تومان ارتقا یافت.

چلندری افزود: برای سی آی پی فرودگاه ۵۰۰ میلیون تومان حق ارز در نظر گرفته شده بود که نهایتا با 
اصلاحیه صورت گرفته این رقم به  بیش از ۴۳ میلیارد تومان رسیده است.

سرپرست فرودگاه امام خمینی گفت: شرکت های هواپیمایی ایران ایر و ماهان بیشترین بدهکاری را با رقم 
دو هزار میلیارد تومان به فرودگاه دارند که در حال مذاکره برای بازپس گیری مطالباتمان هستیم.وی درباره 

مسافران جام جهانی هم گفت: تاکنون ۵۰ مسافر جام جهانی به دلیل نداشتن حیاکارت از سفر بازماندند.

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت 
از مشــاغل خانگی با اشــاره به اینکه 
۳۰هزار شغل خانگی در هفت ماه ۱۴۰۱ 
ایجاد شده اســت گفت:در زمینه ایجاد 
اشتغال خانگی شاهد رشد ۳۹۱درصدی 

بوده ایم. 
نقش مشاغل خانگی در اقتصاد مسئله ای است که 
نمی توان از آن چشم پوشی کرد چرا که یک فعالیت 

کارآفرینانه مثبت تلقی می شود. بخش زیادی از مفهوم کارآفرینی را شاید بتوان منحصر به فعالیتهایی دانست 
که در منزل و توسط زنان خانه دار انجام می شود.

مشاغل خانگی به تمام فعالیت هایی گفته می شود که توسط بانوان یا حتی آقایان در زمینه ایجاد و راه اندازی 
یک کســب و کار در فضای مسکونی شکل گیرد به طوری که بتوان بدون ایجاد مزاحمت برای دیگران، 
محصولاتی را برای فروش به بازار عرضه کرد.آزیتا همتیان,رئیس دبیرخانه ســتاد ساماندهی و حمایت از 
مشاغل خانگی از صدور آنی بیش از ۹۵درصد درخواست های مجوز مشاغل خانگی خبر داد و افزود: در صدور 

مجوزهای مشاغل خانگی نسبت به سال گذشته رشد ۳۶۸درصدی به ثبت رسیده است.
همتیان با بیان اینکه بیش از ۳۰هزار شغل خانگی در هفت ماهه اول سال ۱۴۰۱ایجاد شده است، تصریح 

کرد: در زمینه ایجاد اشتغال خانگی نیز شاهد رشد ۳۹۱درصدی بوده ایم.
وی با بیان اینکه بیشــترین سهم پرداختی تسهیلات تکلیفی مشاغل خانگی در سال ۱۴۰۱ متعلق به 
بانک های توسعه تعاون و رفاه کارگران است، افزود: پست بانک در رتبه سوم و بانک کشاورزی با ۸ درصد 
جذب کمترین میزان پرداخت را داشته است.رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی با بیان 
اینکه اجرای طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سال ۹۷ در ۹ استان به صورت پایلوت آغاز شد، تصریح کرد: 

در حال حاضر این طرح در سه فاز شناسایی، توانمندسازی و ایجاد بازار در ۳۱ استان اجرا می شود.
وی خاطرنشان کرد: براساس این طرح با توانمندسازی بیش از ۵۹ هزار نفر به بیش از ۴۵ هزار فرصت شغلی 
دست یافته ایم. همتیان با بیان اینکه تسهیل گری صدور مجوزها برای اولین بار در دولت سیزدهم عملیاتی شد، 

گفت: بیش از ۱۲۸ هزار مجوز رشته های ثبت محور صادر شده است.
وی ادامه داد: در هفت ماهه اول سال ۱۴۰۱ بیش از ۷۰ هزار مجوز صادر کرده ایم که وزارت کار پیشتاز صدور 

مجوز مشاغل خانگی از نظر تعداد و سرعت صدور در بین سایر وزارتخانه هاست.
رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی تأکید کرد: در دولت سیزدهم برای اولین بار 

مجوزهای مشاغل خانگی آنی صادر می شود.

 ساخت و اجرای چند طرح 
در شهر فرودگاهی امام خمینی 

 رشد 391 درصدی ایجاد
 اشتغال خانگی در 7 ماهه امسال 

معاون وزیــر کار از کاهش ۳۰ درصدی 
مقرری بگیران بیمه بیکاری نسبت به سال 
گذشته خبر داد و گفت: تراز صندوق بیمه 
بیکاری بعد از چند سال مثبت شده است. 
بیمه بیکاری یکی از حمایت های اجتماعی است 
که سازمان تامین اجتماعی بر اساس آن مکلف است 
با دریافت حق بیمه بیکاری مقرر به کارگران مشمول 
قانون بیمه که به طور غیر ارادی بیکار و از ســوی 

ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی شده اند، مقرری بیمه بیکاری پرداخت کند.
بیمه بیکاری به کارگران مشمول قانون کار و تابع قانون تامین اجتماعی تعلق می گیرد و بر اساس آن کارفرما 
مکلف است سه درصد از مزد کارگر را به صندوق بیمه بیکاری واریز کند.علی حسین رعیتی فرد - معاون 
روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اخیرا از کاهش ۳۰ درصدی مقرری بگیران بیمه بیکاری نسبت 

به سال گذشته خبر داده و گفته است: بعد از گذشت چند سال تراز صندوق بیمه بیکاری مثبت شده است.
به گفته وی، تاکنون نزدیک به ۱۸۵ هزار نفر از مقرری بیمه بیکاری بهره مند شده اند که با توجه به بهبود 

فضای کسب و کار، می توان گفت که تعداد مقرری بگیران نسبت به سال قبل کمتر شده است.
آنطور که رعیتی فرد گفته، در حوزه بیمه بیکاری فرایند مربوط به مقرری بگیران در سامانه جامع روابط کار 
صورت می پذیرد.معاون وزیر کار پیشتر از کاهش ۳۸ درصدی تقاضا برای دریافت بیمه بیکاری نسبت به سال 
۱۴۰۰ خبر داده بود. برابر قانون، پرداخت مقرری بیمه بیکاری به کسانی صورت می گیرد که به طور غیر 
ارادی و به علت حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله، سیل، آتش سوزی و مواردی همچون کرونا بیکار شده باشند لذا 

کارگرانی که بدون میل و اراده شخصی بیکار شده باشند می توانند درخواست بیمه بیکاری بدهند.
برابر گزارش مرکز برنامه ریزی و اطلاعات راهبردی وزارت کار، تعداد کل مقرری بگیران بیمه بیکاری تا 
پایان خرداد ۱۴۰۱ حدود ۱۶۲ هزار و ۵۰۰ نفر بوده است. همچنین تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری در سال 
۱۳۹۹ حدود ۲۲۱ هزار و ۲۲۹ نفر بوده که این رقم در پایان سال ۱۴۰۰ به ۱۸۶ هزار و ۴۲۲ نفر رسیده است.
مراحل ثبت درخواست بیمه بیکاری تا پیش از شیوع کرونا از طریق سامانه بیکاری وزارت کار صورت می 
گرفت ولی در دوران کرونا، سامانه جامع روابط کار از سوی وزارت کار به منظور ثبت درخواست متقاضیان بیمه 
بیکاری معرفی شد تا کسانی که از اثرات شیوع کرونا آسیب دیده  و بیکار شده بودند، از مقرری بیمه بیکاری 
بهره مند شوند.مطابق ماده ۶ قانون بیمه بیکاری، افرادی که به طور غیر ارادی بیکار شده اند موظفند مراتب 
بیکاری خود را از طریق سامانه جامع روابط کار اعلام کنند تا پس از بررسی و تایید جهت دریافت مقرری به 

شعب تامین اجتماعی معرفی شوند.

 درخواست برای بیمه بیکاری
 کاهش یافت

رئیس اتاق بازرگانی ایران می گوید که اتاق های 
سه گانه با هرگونه جابجایی در کمیته انتقال ارزی 
مخالف هستند و این مخالفت را در قالب نامه ای به 

رئیس جمهوری اعلام کرده اند. 
غلامحسین شــافعی، رئیس اتاق ایران در نشست  شورای 
روسای اتاق های استانی با تاکید بر اینکه موضوعات مربوط به 
صادرات باید در سازمان توسعه تجارت مورد تصمیم گیری قرار 
گیرد و بانک مرکزی نیز ابزار لازم برای مدیریت ارز را در اختیار 

دارد، گفت: زمانی که موضع انتقال کمیته اقدام ارزی از سازمان 
توسعه تجارت به بانک مرکزی عنوان شد، اتاق ایران مخالفت 
خود را اعلام کرد با این وجود نامه ای هم با امضای روسای هر 
سه اتاق بازرگانی، اصناف و تعاون تهیه کردیم و مخالفت خود را 

با این موضوع به اطلاع رئیس جمهوری رساندیم.
او در ادامه ضمن تشریح مجموعه اقداماتی که در طول یک 
ماه گذشــته صورت گرفته است به سفر هیات روس به ایران 
و برگــزاری همایش تجاری بین دو کشــور به میزبانی اتاق 

ایران اشاره و نتایج حاصل از مذاکرات انجام شده بین روسای 
اتاق های دو کشور را امیدوارکننده ارزیابی کرد و گفت:در این 
گفت وگوها دو طرف بر تسهیل شرایط حمل ونقل و ترانزیت، 
تشکیل یک صندوق مشترک و استفاده از پول ملی دو کشور 

تاکید داشتند.
شافعی به دســتاوردهای حاصل از اعزام هیات تجاری اتاق 
ایران به پاکستان اشاره کرد و از رایزنی با طرف پاکستانی درباره 

سازوکار اجرای تهاتر سخن گفت.

بررســی روند اصلاح قانون اتاق ایران که در حال حاضر در 
کمیته بازرگانی کمیسیون اقتصادی مجلس در دست بررسی 
است، موضوع این نشست شورای روسای اتاق های استانی بود.

رئیس اتاق ایــران درباره قانون و اصلاح آن، توجه به قانون 
اتاق های موفق جهان را مورد تاکید قرار داد و گفت: فراموش 
نکنیم که قرار نیست در اصلاح قانون اتاق، اقدام کوتاه مدتی 
انجام دهیم، پس لازم است به عمق موضوع رجوع کرده و با 
نگاه بلندمدت اصلاحات لازم را پیگیری کنیم. از طرف دیگر 

باید برای استقلال اتاق ها و افزایش شفافیت در عملکرد آنها 
نیز فکری کنیم.

بر اســاس اعلام ســایت اتاق بازرگانی ایران، در ادامه این 
نشست روســای اتاق ها دیدگاه های خود را درباره قانون اتاق 
ایران و بندهای اصلاح شــده آن مطــرح کردند. در این بین 
موضع عضویت فراگیر به عنوان یکی پیشنهاد اصلی که باید 
در بندهای قانون دیده شود پیشنهاد شد و از طرفی جلوگیری از 
دولتی شدن اتاق ایران مورد تاکید فعالان اقتصادی قرار گرفت.

مخالفت قاطع بخش خصوصی با جابجایی کمیته اقدام ارزی


